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Era  11 septembrie  2002.  Kosta, un  tânăr  de  35  de  ani,  tatăl  a  

două  fetițe,  se  întorcea  pe  motocicletă  de  la  Atena  către  casa  sa,  

aflată  la  o  mare depărtare. Își  găsise  ceva  de lucru,  și  se întorcea  

obosit.  

Pe  drum, dintr-o  dată,  motocicleta  i  s-a  răsturnat  și  a  zburat  

prin  aer,  oprindu-se  într-un  stâlp. Accidentul  i-a  provocat  fracturi  

ale  coastelor  și  pelvisului  și  i-a  afectat  ultimele  cinci  vertebre  ale  

coloanei. Una  din  fracturi  i-a  tăiat  o  venă  și  a  fost  diagnosticat  cu  

un  hemetom  retro-peritoneal,  cauzat  de  hemoragia  internă.   

Doctorii  și-au  ridicat  mâinile  în  aer,  spunând  că  acest  caz  este  

foarte  greu  de  operat.   

 Să nu ne descurajăm, când dăm de nenorociri, ci tocmai atunci să fim 

mai tari,  mai puternici. „Nenorocirea aduce răbdare” (Rom. 5, 3). Să nu ne 

plângem de necazurile ce dau  peste noi, ci în toate să aducem mulţumiri 

lui Dumnezeu. Am trecut a două săptămână a postului,  dar să nu ne 

gândim la aceasta; căci nu înseamnă că ai trecut postul, dacă ai petrecut 

timpul, ci  dacă ţi l-ai umplut cu fapte bune. Să ne dăm seama, dacă ne-am 

făcut mai harnici, dacă ne-am  îndreptat vreunul din cusururile noastre, 

dacă ne-am curăţit de greşeli. La Păresimi toţi au  obiceiul să se întrebe 

unii pe alţii, câte săptămâni au postit; şi poţi să auzi pe unii spunând că  

două, pe alţii că trei, iar ceilalţi că au postit toate săptămânile. Şi ce folos, 

dacă am trecut postul  fără fapte bune?  

Dacă unul spune: Am postit tot postul, tu spune: aveam un duşman şi 

m-am  împăcat cu el; aveam obiceiul să bârfesc, şi m-am lăsat de el; aveam 

năravul de a jura, acum m-am îndreptat. Nu e nici un folos pentru negustori 

că au făcut un lung drum pe mare, dacă nu duc  cu ei o mare încărcătură şi  

multe mărfuri; nici noi n-avem nici un folos de pe urma postului, dacă  îl trecem fără folos şi fără 

rost. Dacă postim numai de mâncare, după ce vor trece cele patruzeci  de zile, va trece şi postul. 

Dacă însă ne lăsăm de păcate, şi după trecerea postului de mâncare  rămânem cu postul de păcate, 

atunci folosul pentru noi e necurmat şi chiar înainte de împărăţia  cerurilor, Dumnezeu ne va da 

nouă aci multă răsplată. După cum cel care trăieşte în răutate e  pedepsit şi înainte de a fi aruncat 

în gheenă (iad), mustrat fiind de cugetul său; tot aşa cel bogat  în îndreptări, şi înainte de a 

dobândi împărăţia cerului va avea parte de multă bucurie, hrănindu-se cu bună nădejde. De aceea 

Iisus a zis: „Iarăşi vă voi vedea şi vă veţi bucura şi bucuria voastră nu o va lua nimeni de la voi” 

(Ioan 16, 22). Scurtă vorbă, dar cu atâta mângâiere! Căci ce înseamnă: Nimeni nu vă va lua 

bucuria voastră?  Dacă ai bani, mulţi îţi pot lua bucuria ce o ai de  pe urma bogăţiilor şi hoţul care 

sparge peretele, şi sluga care fuge cu banii încredinţaţi lui, şi  împăratul, când îţi confiscă averea, 

şi pizmuitorul care te pârăşte pe nedrept. Dacă ai vreun rang,  mulţi pot să-ţi ia această bucurie. 

Dacă ai un trup puternic, vine o boală şi-ţi strică bucuria;  dacă eşti frumos şi chipeş, venind 

bătrâneţea, te va veşteji şi-ţi va răpi bucuria; dacă te bucuri de  o masă bogată vine seara şi se 

isprăveşte bucuria ospăţul. Căci orice alt lucru omenesc poate fi uşor smuls de la noi, şi nu ne 

aduce o plăcere trainică, dar  cu virtutea şi cu evlavia lucrul stă cu totul altfel. Dacă dai de 

pomană, nu-ţi poate lua nimeni  meritul tău; chiar dacă ar veni din toate părţile oşti şi regi, sau 

nenumăraţi pârâtori şi bârfitori, nu  ar putea să-ţi ia averea pusă la păstrare în cer, ci bucuria va 

rămâne veşnică. 

(Sf. Ioan  Gură  de  Aur, Omiliile  la  statui) 
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